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In de aanloop naar de klimaattop in Parijs hield de 
afdeling ‘s-Hertogenbosch een klimaatestafette. 
De afdeling bezocht projecten in de stad, die op 
verschillende manieren met duurzaamheid bezig 
zijn. Daarmee lieten ze zien dat je niet op de 
politiek hoeft te wachten om aan de slag te gaan 
voor het klimaat. De mensen van de projecten 
vonden het leuk om te laten zien wat ze doen. Het 
is belangrijk dat de politiek aandacht heeft voor dit 
soort ondernemers. Daarnaast droeg de estafette 
bij aan de promotie van duurzaamheid en van 
GroenLinks, en aan het netwerk van GroenLinks.

De afdeling verzamelde de wensen voor de politiek 
van de ondernemers. De lokale wensen neemt 
GroenLinks mee. De wensen die nationaal en 
internationaal van belang zijn zijn aangeboden aan 
de Nederlandse delegatie in de Klimaat Top Trein.

Er zijn acht initiatieven bezocht: nieuwe natuur 
bij de eendenkooi, een vegan eetcafé, een 
project op het gebied van duurzaam bouwen, 
een lokale energiecoöperatie, fietskoeriers en de 
stadsboerderij met imkerij, varkenshouderij en 
innovatieve moestuin.

Aanrader! Je komt in best wel korte tijd op veel 
verschillende plekken die relevant zijn voor ons als 
partij. Je maakt zelf kennis, breidt je netwerk uit, 
doet kennis op.

De opbrengst: een sterker netwerk met groene 
organisaties, input voor het politieke werk, 
ondersteunen van duurzame ondernemers in hun 
werk.

In voor- en tegenspoed. Initiatieven die we 
benaderd hebben waren bijna allemaal enthousiast 
en wilden meedoen. Dat was leuk om te merken. 
De pers had helaas helemaal geen belangstelling, 
dus we hebben zelf getwitterd en zo. Zelf mensen 
benaderen werkte beter dan het via-via proberen, 
dat was te indirect.

Financiering: een kraampje op de bio-markt en 
een paar kopjes koffie zijn gefinancierd uit het 
afdelingsbudget.

samenwerking: Voor dit project is met 
veel plezier samengewerkt met de bezochte 
ondernemers.

DE KLIMAATEsTAFETTE
“Je hoeft niet op de politiek te wachten om aan de slag 
te gaan voor het klimaat”

Afdeling: ‘s-Hertogenbosch

Contactpersoon: René Vonk

Info: https://s-hertogenbosch...
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https://s-hertogenbosch.groenlinks.nl/nieuws/een-geslaagde-bossche-klimaatestafette
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René Vonk is actief in de Groene 
Werkgroep bij de afdeling  
‘s-Hertogenbosch. De werkgroep 
wilde een klimaatmanifestatie 
opzetten, en al brainstormend 
ontstond toen het idee voor een 
klimaatestafette. Daarbij zouden 
duurzame initiatieven worden 
bezocht. De klimaatestafette is 
in ‘s-Hertogenbosch gehouden 
verspreid over november 2015. 

René heeft als kartrekker de voortgang bewaakt 
en instellingen en vrijwilligers benaderd, Antoon 
van Rosmalen deed de communicatie.

Hoe was het?
Het was leuk om te doen. Ik vond het vooral 
leuk dat alle initiatieven positief reageerden, 
en enthousiast waren dat je er was. We hadden 
steeds geanimeerde gesprekken, over hun 
initiatief, klimaat, politiek. Ook leuk was dat een 
paar mensen van de initiatieven geïnteresseerd 
waren geraakt in GroenLinks, en naar de ALV 
kwamen. Het was heel inspirerend om al die 
mensen te spreken. Dan zie je ook eens de 
andere kant, dan wat je in de krant leest. Het is 
ook weleens goed om te zien dat mensen ook 
een positieve bijdrage willen leveren. Dat vonden 
de andere mensen die mee waren ook. Er ging 
een Statenlid mee, normaal gesproken gaat hij 
naar megastallen, moet hij het hebben over 
schaalvergroting en meer, meer, meer: het was 
voor hem leuk om ook dit eens te zien, totaal 
anders.

uiteindelijk willen we natuurlijk dat de wereld 
en Den Bosch groener en socialer worden. De 
klimaatestafette was om enerzijds zelf geïnspireerd 
te raken, anderzijds om met onze redelijk nieuwe 
fractie te kijken hoe we, samen met de mensen 
van de initiatieven, de omslag kunnen maken naar 
een groenere stad.

Hoogte- en dieptepunten
Het leukste moment? Er waren veel leuke 
momenten. Misschien wel het meehelpen in het 
natuurgebied. Maaien met een zeis, dat had ik nog 
nooit gedaan. En we hadden bij elk initiatief een 
inspirerend gesprek, ook dat was heel leuk. Het 
was mooi om de drive te zien van de eigenaar van 

de stadsboerderij om op verschillende manieren 
bezig te zijn met duurzaamheid. 

Het was jammer dat het aantal aanwezige leden 
wat tegenviel, maar dat is wel vaker zo.

Tips
Wil je ook aan de slag met een soortgelijk project? 
René tipt: Het belangrijkste is dat je stopt met 
praten van “misschien moeten we iets meer doen 
met maatschappelijke initiatieven” maar dat je 
ze gewoon een mailtje stuurt. Dan zal blijken 
dat de meesten best bereid zijn om een keer 
tijd te maken, dat die bereidheid groter is dan je 
misschien denkt.

RENé VONK 
De klimaatestafette

“Het is ook weleens goed om te zien dat mensen ook 
een positieve bijdrage willen leveren.”


